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 עוד פעם ?! -מוזיקה

"שלום חברים יקרים" אפשר לפתוח את הטור בצורה הזו, זה קליט, זה קלאסי, וככה פותחים שיחה בין אישית, אני  

 בוחר לפנות לכל משתמש כאן בפורום באופן אישי, לבוא יותר דוגרי, יותר אמיתי, 

הרגיל, לשים בפרונט גם מה שלא ידעתם בכלל  המטרות שלי בטור הזה לדבר גלויות על כל מה שמעבר ל"מקצב" 

 בצורה שתעניין אותכם וגם אותי,  ת והכל )אשתדל( בטוב טעם ודעת, תוך מתן סקופים ועובדות ממש ייחודיו

ולשאר צוות הניהול בפורום על העבודה המתקתקת והמושלמת, וכל תודתנו מסורה   NTZ@-  ראשית עלי להודות ל

 א הכל ובלעדיו כלום..לבורא עולם יוצר הכל אשר הו

 *** 

 המוזיקה, מה זה ?! זה שילוב של נגינה בכלים לצד שירה בפה, נוו נוו, זה ממש לא שם, ולא נגמר שם...

ביהדות, היכל הנגינה נמצא במקום גבוה מאוד הסמוך להיכל התשובה, במדרשים כתוב שכאשר הלויים היו מנגנים  

יש גם את המושג "התו השמיני"      ות ולהתוודות על החטאים שלהם,בביהמ''ק בכלים מנגינות שגרמו לאנשים לבכ 

     ... 5דו -הזה  מהעולםשיתגלה בביאת גואל צדק.. אומרים שזה יהיה משהו חדשני לא 

מוזיקה יכולה להגיע למקומות הכי חשוכים בנפש ולקרב את האדם לריבוש''ע, כל עוד והשימוש בה נעשה בופן  

דומים, וכאן נכנסת המוזיקה שלנו, שהיא בעצם המוזיקה היהודית לכל גווניה, אנחנו לא  מושכל עם גבולות וקוים א

בוחרים ליצור עוד "טראק" או "טראנס" ללא שום יעד ומטרה, יש מטרה להחדיר את המסר, אם זה דרך פסוקים  

כל אחד, הניסיון  והיינו המוזיקה החסידית השורשית, ואם זה דרך המוזיקה היוצרת, עם מילות נשמה שחודרות ל

מראה שההידמות לעולם החיצון לא מוסיפה חן ליוצר/לזמר, בניגוד למצב שהוא מגיע עם מה שהוא, יש בזה משהו  

טהור, אמיתי, אנשים אוהבים את זה מכל המגזרים, הציבור החילוני בעצמו געל במוזיקה ה"לא צנועה" נקרא לזה כך  

, א''כ הכל בסדר, אנחנו על התדר הנכון, שומעים מוזיקה טובה  מוזר  בלשון עדינה, זה כבר התחיל להגעיל ולהישמע

 והכל טוב...

 *** 

רגע אבל אם כן הרי מתישהו תיגמר לנו המוזיקה, הרי כל השירים התחילו לחזור על   המאזין דן מרמת גן, ישאל אותי 

אלוקים תודה, שבת, לב, כואב, מפחד,   - עצמם, הרעיונות נגמרים, הנושאים קלושים והמילים חוזרות כמעט בכל שיר

 רוצה, אליך, כוחות, גאולה, משיח, היום, תקופות, אור, לילה. )תבדקו ותראו( 

קה החסידית הזמן לא עושה טוב.. מתחילים להלחין דברים בוא נומר בעדינות "לא קשורים" וסליחה, אבל  וגם למוזי

  -לאודי דוידי ולאהוד בנאי, בואו נחיה את אז, מקסימום MBDאולי תם עידן המוזיקה החדשנית, בואו נחזור לפריד ול

 , אבל זהו,  2022 סאונד  שמישהו יקליט את השירים מחדש באיכות 

  יוסי גרין, תשיר את זה בשולחן שבת לא חייב להוציא" -.."ריבו, זה בסדר הבנו את היעקרון" -.."חדד הביתהאל"

צודק או לא ?! הרי מבחינת תוכן המוזיקה לכאו' לא תשתדרג, וזה לא שור רק לנושאים כי גם למוזיקה    ...הלאה"

שבורה, גם להם נגמרו הרעיונות, גם מהם לא   הכללית החילונית אין מה להציע בתחום, גם הם פנו אל אותה שוקת

שורות ולהשאיר סימני שאלה... דבר.. מה הסוד  30תבוא הישועה... אז מה עושים ??!!! לא חוכמה לכתוב טור של 

!? 

 *** 

לגבי המוזיקה החסידית והפסוקים, זה לא סוד ש"נגמרו הפסוקים" או יותר נכון מה שראוי לשיר נגמר, זה לא   .א

הלחין לחן קצבי ל"המרחם על כל בריותיו הוא יחוס וירחם ויחמול על נשמת".... לא ילך... אבל,  רעיון טוב ל

כם אז "ויהי שעמדה" או כל לחן  ל ות מוכרה והאמרות אין לי, אפשר פשוט לתת לחנים טובים לפסוקים -פתרון

מלך העולם" שהפך   נוספת לשלב בחסידי את היידיש והמילים המקוריות בטעם כמו "אבא ועצהמושרש אחר, 

להיט היסטרי, שאפו למוטי וייס על לקיחת חומרים ישנים כמו כל מיני ניגונים וחידושם ע''י מילים, זה הולך לו  

 יופי...

מקום לכל ישיבע בוחער עם גיטרה,   בנבכיהלגבי המוזיקה הישראלית, אז אני כחלק מהברנז'ה הזו יאמר, יש  .ב

     , רק בלי הגיטרה ן מניסיובלי לזלזל.. 

והפיתרון הוא אתם היוצרים/הקהל.. לחדש ולהביא נקודות מבט חדשות זה עדיין אפשרי, וכן, גם המוזיקה  

סולמות של פריגי, פריגיש, פנטטון וכו'.. אבל  סולמות מינור ומז'ור ועוד  24לכשעצמה, נכון שהיא מוגבלת ב
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פניך ולהביא את הטעם והטאצ' שלך אל תוך  עדיין אפשר להתחיל ממקום שאף אחד אחר לא התחיל ל

 האוזניות שלי, אבל תעשו את זה מהר...

כדוגמת "רבה אמונתך בי" של עקיבא שיר מלא הברקות כמו    (כלשוני) הרעיונות לטקסטים "חדשניים" 

"מתניע את הראש" כמו המשחק של "מבקש להיזכר בך, אני בוחר בך, ולא אחר" ואין זה המקום.. יש ב"רק  

 ד רגע" את "כמו שדה שמתרגש לגשם"..עו

כל אחד יביא את הטאצ' שלו זה יצור הרמוניה מושלמת, אז דן מרמת גן אל תלחץ יצאו עוד שירים טובים,  

כמו שההורים שלך יגידו "אין הקרמבו של   ובדיוק -)לא יכול להבטיח יותר טובים מפעם כי אין תחליף לפעם

 למה לחדש יש במה לפתוח, ויש במה לסיים.אבל בהחלט יש     פעם זה משהו אחר"..(

גם המטרה שלי היא לחדש, לבוא מכיוון שעוד לא דיברו, מזווית אחרת, לדבר גלויות ולדבר בגלויות אליכם  

                                                                                                      ,ש''ח אף פעם.. וד''ל( 10)תרגעו, אני לא אקח על התענוג הזה  םשנהניתהקוראים, אני מקווה מאוד 

אני רוצה איתכם הקוראים שיתוף פעולה מלא.. תנו רעיונות לנושאים שמעניינים אותכם, על מה שווה  

 להשקיע האזנה נוספת, גם אם דיברו על זה כבר אני אנסה לדבר קצת "מעבר", לפחות אשתדל...

 *** 

אני רוצה לפנות אליכם מעל במה מכובדת זו, אל תפסיקו ליצור ואל תפסיקו להתרגש מהמוזיקה,  ועוד דבר, 

 ... מבטיח :( בגאון יבוא יום וגם המנגינה שלכם תתנגן 

 

 *** 

 

 ?! "חמץ מיוזיק"
 

שלום וברכה לכל הקוראים היקרים שמלוים אותי כבר מהטור הראשון.. מפעים אותי להיפגש כאן על  

המקלדת שוב בכתיבת הטור השני, במהלך קבלת התגובות על הטור הראשון )מותר לי להגיד שהגיעו די  

וצא את עצמי  הרבה תגובות רובן חיוביות ב''ה( כתבתי ולו בצחוק שבטור הבא אעסוק ב"ביעור חמץ" ואני מ

"מקצב" ואפי' מפורום חושב על העניין הזה הרבה.. יש לנו חמץ ?! כולנו ב''ה שמורים ומקבלים שירים  

איזה "מכשולות" כבר צופנת לנו ציבור   ,לא נותנים לנו.. אז אנחנו הכי שמורים שיש  או חנן שירים של עקיבא

 יראי ה' במוזיקה ?!...

 *** 

פן הרוחני של מוזיקה, וגם זה נאמר לי באחד ההתכתבויות בפוסט התגובות  כבר דיברנו על המקום הגבוה ב

לפרק א )מוזמנים בכיף( שמוזיקה קרובה להיכל התשובה והנבואה וכו'.. ורק בגלל שזה טור מוזיקה ולא טור  

שיעור קבלה מטובי הפורפסורים... לכן אני לא אדבר על הנושא הזה כלל רק  - "עשר ספירות בעשר דקות"

ן ואומר ואדגיש, שכן... כמו שמוזיקה יכולה לשנות ולשפר ולתקן, היא יכולה לחרב להרוס ואף לשרש בנו  אציי

( ושלא תבינו אותי  ."תשלח לי את השיר".-חטא, צריך להיות זהירים בעיקר בדור האונליין, )אפי' מייל בלבד 

כי אני הולך להתבטאות בעוד    .. .ולא נכון, אני לא משגיח של אף אחד, מה גם שעכשיו בין הזמנים, אז תבינ

 כמה התבטואיות כאלה בטור הנוכחי, אז תאחזו ראש.. כי אני ממש איתכם ! 

 *** 

"הפסיקו  פנו אלי בנושא "מה שקרה למוזיקה שלנו בדור האחרון".. כל אחד מכיוונו הוא, ראובן טוען <

ייס"  שמעון טוען< "המוזיקה להשקיע בעיבודים הכל "מחולטר" )ככה כותבים את זה?!( במחשב בקיו ב

ולוי יגיד לי< "אין כמו המוזיקה   האלקטרונית הורסת כל חלקה טובה" )ע''ע פרויקט "קפיצת הדרך"(  

השורשית האותנטית החסידית למה נכנס הישראלי".. מאידך יהודה יגער בטוב טעם ודעת< שזה כואב וצורם  

 אטים שנוצרו אמיר דדון, נתן גושן, ואין המקום...נורא שנכנסו למגזר זמרים לא לנו, בגלל כל מיני דו

 אז מה עושים ??

ראשית, כשם שפרצופיהם שונים כן דעותיהם שונות, אף אחד לא מצפה שכולם יהיו מרוצים, ואומר לכם  

שאני מבין את הכאב.. אבל כפי שידוע.. בטור הזה לא באנו רק להציב את הבעיות אלא גם לטפל בהם, אני  

ר חמץ עד שנמצא את האשמים.. אנחנו עדיין בשלב של הבדיקה.. אז זה שיש בעיה זה ברור,  לא יעשה ביעו

כמעט ברור.. אקדים במשל/מטאפורה ששלחו לי.. )מרוב שאיבדנו את המקוריות...( המשאלה  -מה הבעייה

  שיו לניתוחהכי גדולה בכל הטעמים שיוצאים בתפוצ'יפס זה שיהיה תפוצ'יפס בטעם תפוצ'יפס.... וד''ל... ועכ

 : והבדיקה, בואו נחפשה יחדיו בין נבכי הבית את הפתיתים שלנו 

 *** 

וגם  אני חושב שהלחנת יותר מדי שירים ישראליים/ אך  ,אני לא בא לבאס אף אחד  -פתית חמץ א': עומס יתר

וגורמת ללחנים לצאת יותר מדי דומים/חסרי חידוש בעליל, וכן הנושאים   "מעמיסה על השרת"חסידיים 
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היים נדושים "הפקקים, מחירי הדלק, הכינור המיתולוגי של אלחדד"... אם כן יש בהחלט צדק שמשהו  שנ

טיקיט איזי.. שמים בוקר   123נשחק כאן, הכל נעשה תעשייתי )גם ליין "גרין" "וולדנר" וכו'..( הכל נכתב ב

לבנה, תיצרו פחות, תשקיעו   לילה וכו'.. זה בהחלט מוריד מהאיכות.. למה ציפיתם ?!  זה לא עלה קטן ויונה

זמר יקר וזה לא מה שירים   יותר, אל תבנו עוד להיט רדיו שיחרוך את ההשמעות לשבוע בלבד זה לא זה 

 ...  אותך גם לא אתה מעבד מתחיל שלנו

 

העיבודים האלקטרונים זולים יותר משמעותית, גם במובן הכספי וגם במובן   -עיבודים זולים -פתית חמץ ב'

הביצועיסטי.. יותר קל ויותר משתלם לתת עיבוד אלקטרוני עכשווי שגם יניב לך פרי ברדיו, וגם לא יעלה לך  

. )נכון  , אלי קליין ואיצי ברי או שריקי לא אשמים !! זה הביקוש שיש.0-כ''כ יקר, כמו לעבד כלים מוקלטים מ

פרוייקט "קפיצת הדרך" יש שאהבו ויש שממש לא, שעתי בעניין שזה נחמד רק לראות לאיפה המופרעות של  

זו דעתי, אני בהחלט טוען שאת השירים האלה  -היום תיקח שיר יפה מפעם, ממש לא לשבת ולשמוע את זה

ים וגם את הזמרים )גם כלו  ודאי עדיף להשאיר באז...( ועוד דבר, סליחה.. אבל אני מאשים גם את המעבד 

כי כל עוד ואתה לא מפיק מוזיקלי מתחיל וקוראים לך נגיד ארה'לה נחשוני   - שידועים בעיבודים טובים

אסור לך להיכנע לעיבודים אלקטרוניים כי אתה טוב בתחום שלך ותמשיך לעשות דברים קלאסיים...   -לדוגמא

 על אלקטרוני.. בחור ישיבה מתחיל או לא )קליין&ברי( ימשיך ליצור

 

הקהל הצעיר כיום מבקש את האלקטרוני, זה לא סוד החתונות היום מופרעות   -העם דורש פתית חמץ ג':

מאוד, אבל זה הקהל ! א''א לשנות אותו.. והרי בינינו מי שירכיב את האש בריקודים זה לא המבוגרים זה  

יוחנן אורי ויגעד לי "כן, אני שמתי טראקים  ! אבל יבוא  2022דור    הישיבע בוחערים שרוצים "טראקים"....  

 "                 הרסת לי את האירועלבקשת הבחורים והחתן שאישר לי, ומגיע אלי סבא של החתן ואומר 

אין הרבה מה לעשות מול זה פשוט להתמודד ולהכיל את האחר/ים, מה שהיה פעם לא יחזור, ולנו נותר   

ב את המוזיקה מפעם שפשוט ישמע אותה..( ואיך אומר השיר שדווקא  להתרפק על זכרונות העבר )ומי שאוה

 ונושא חדשני..( "פעם היו ימים יפים ימים טובים מאלה"... - די חדש )ואגב, הוא דוגמא לכתיבה משובחת

 

מאותם סיבות גם "סיבת הסיבות", "עברי אנוכי" "נפשי" וכל הלהיטים שהיו   -חוק ההתיישנות -פתית חמץ ד'

י יותר ומי פחות, התפוגגו להם בתוך חלל הזמן שעבר, ואם לא יחזרו יותר בכלל !! אין מה לעשות  להיטים מ

א''א להכריח מישהו לאהוב מה שהיה אז, בדיוק כמו שאף אחד לא ילך היום עם דוגמא של פעם בחליפה, או  

ו את הרב פולק  תשאל-שום בחור ישיבה לא ילך עם חולצה ומכנס קצרים )למרות שהיום הכל יכול להיות

מ"אז נדברו"(.. וזה בדיוק מה שמנסים לעשות לנו ברמיקסים.. להחזיר שירים כאלו, אם מרצון טוב ואם לא  

תכל'ס הסגנון שחדר הוא מאוד מופרע.. וזה נכנס מהמקום הזה של חידוש ולחדש... ולהוסיף סגנונות.. )וכמו  

 ההוא... כך אנחנו בטוחים שהוא הרס את השיר(...שאותו די ג'י בטוח שהוא הציל אותנו מלשכוח את הלהיט 

 

המוזיקה היוצרת החדשה )לא בהכרח בעיבודים אלא הטקסטורה העשירה( זה   -צורך השעה-פתית חמץ ה'

נמאס   שיר סבוך של ריבו, ב  פשט למדן על תהיום לדור, אנשים מחפשים משמעות ורוצים לה  מה שקורץ 

אנשים רוצים לשמוע עידוד ולא תמיד מוצאים את זה  הטור הראשון(...   לאנשים קצת מלשמוע פסוקים )ע''ע

להמון חיבורים בעם.. בין השכבות.. )זוכרים אביב גפן ואברהם פריד גם המוזיקה הזו גורמת  וכן..בפסוקים... 

ת כולם  ?!( וזה לאו דווקא סגנון של פלד, ריבו, ושינפלד, זה כל הסגנון ה"לא חסידי" הוא מוזיקה שמעניינת א 

את כולם... ואני באופן אישי   - גם אם שריםם שם "תוכו רצוף אהבה" וזה מה שרוצה הזמר בקהל היעד שלו

רואה את זה מבורך וחיובי מאוד כל עוד ולא נגררים לשמוע שירים של האורח בדואט... זה טוב האחדות הזו  

מרתי ללכת להופעות לא כשרות וכדו' רק  לא א             והיא שתביא לגאולה והכל על טהרת הקודש כמובן...  

וישי ריבו ממש לא חשוד על שירים בעייתים עם זמרים בעייתים והיה לו   ...טובים  הענין הספציפי של דואטים 

 אפשרות...

)בהזדמנות נקדיש טור גם לשירי האלול של כל מיני זמרים שאלוקים מקופל להם בתא ככפות לבית האבל או  

 כפוף למחשבון(  אלול המוקדם מביניהם 

 פתיתי חמץ לא צריך יותר.. בקושי את אלה מצאתי וצריך לבער אותם אז נעשה לכם הנחה  !!!  5

 *** 

 נוסח ביטול וביעור החמץ שלנו:

הוא ודאי לא כמונו,   אסור לנו בשום פנים ואופן לדון את האחר לחובה, כי אנחנו לא בהכרח מכירים אותו,

כאן בפורום יש דגש מיוחד על זה שהכל    בשום פנים ואופן לגרום לפירוד,ומוזיקה שאמורה לחבר אסור לה 
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נבטל מעלינו כל שאור שנאה ותחרות, ונבין שמה   יהיה על טהרת הקודש בדיבוק חברים ובעזרה הדדית,

 וכן.. נכיל גם את מי שרבותיו מורים לו אחרת...  שטוב לנו לפי הרב שלנו זה מה שנעשה,

ותאמינו לי הספיק לי   ים לפסח בעיקר מהחמץ שבפנים שאותו הכי קשה לנקות, רק ככה נגיע כשרים ונקי 

     לראות את זה מהבפנים של המקרר... 

 *** 

סו, חברה' נהנתי עד הגג !! סליחה אם קטלתי קצת יותר מדי בכל זאת צריך להיכנס עם הנר לכל מיני  

     בסטלה...   מקומות, והשעווה מטפטפת, לפעמים על היד וזה כואב... קחו את זה

 *** 

 ?!  "קצת מוזיקולוגיה"
שזה לא עוד טור פתיחה או היכרות    שלום שלום זה שוב אנחנו ובפעם השלישית, זו כבר חזקה ! אני מתכוין

 אנחנו כבר עמוק בתוך עולם המוזיקה, בתוך התחושות והרגשות הרצונות והדעות...

אני מוכרח לציין שאני שמח שהטור התקבל יפה ובס''ד מרובה, גם זכיתי לקבל המון תגובות מכם הקוראים,  

שעשו "אש ותמרות עשן" מזה שרמזתי על   לשמוע גם ברכות ומחמאות, וגם ביקורות בונות, )לדוג' היה כמה

, אבל ציינתי ואציין שוב ושוב      ונכון שעשיתי את זה כמעט עם שמו המלא -שדרן מסויים משהו מסויים

שהטור נכתב בכוונה בצורה סאטירית שתיהיה כיפית לקריאה וחודרת אל הלב והנפש פנימה, אז סליחה אם  

 זה הפריע למישהו..

 *** 

סקנו בשאלת השאלות ובסיבת הסיבות מה זה ה"מוזיקה" הזו שגורמת להקמת אתרים  בטורים הקודמים ע

שקל, ומשגעת את הרשת ואת המי לא..  דיברנו   10ופורמים וכתיבת טורים ארוכים ורדיו ומגזינים שעולים 

ור  מהמון כיוונים היום הייתי רוצה לעסוק בנקודה פנימית יותר )אומנם היום זה אותו יום שכתבתי את הט

בחוה''מ נהגנו שלא לכתוב, לכם אין בעיה לקרוא ואדרבה  -הקודם אבל תתייחסו אל זה כערב שביעי של פסח

במיילא משעמם בבית אז בואו נשתעמם ביחד...( דיברנו אולי ממש בקצה הקרחון על ההשפעות  

אני לא הולך למסור  הפיזיולוגיות של המוזיקה עלינו בני האדם, לא להילחץ  בבקשה מהמילה פיזיולוגי, לא,  

לכם הרצאה במדעים, אבל כן הייתי רוצה לדבר )בצורה ידידותית מאוד( מה הצלילים האלו גורמים לנו  

...      תמשיכו לקרוא וסמכו עלי זה יהיה מעניין -במוח... )אני כבר יודע מה המילה פיזיולוגי גרמה לכם במוח

 בואו נתחיל !! 

 *** 

 השפיע פיזית על הרציוניליזם בצורה אקטיבית.. סתם, סתם...מחקרים מראים כי למוזיקה יכולת ל

אז ככה, שמעתי בטעות באוטובוס באיזה רדיו.. פסיכולוג שדיבר ברדיו דתי )לא חרדי( על זמר מסויים לא  

אפרט את שמו כיוון שאיננו שייך לבני אברהם יצחק ובוז'י הרצוג.. אבל הוא אמר ואני מצטט את ההתבטאות  

עשה, ואני שומע וחי את העובדות האלו לא מונעות   ----שהיא נאמרה שם, "זה שאני יודע מה  שלו כמעט כפי 

ממני לשמוע את המוזיקה שלו שמדברת על האחדות ושלום בעולם למרות שהבן אדם הזה התנהג ההפך  

ה  והאם ז-הגמור מהתיאור בשיריו".. בהמשך אותו ראיון הוא נשאל האם זה מצדיק בכלל "לא להתייחס" 

פוטר את הבעייה, אותו פסיכולוג ענה "אני מדחיק אותה, היא קיימת, אבל כאשר אדם שומע מוזיקה הוא  

 מתנתק מההרגש המציאותי ומתחבר להרגש אחר, לסוג של מוח עזר אחר"... ע''כ.

י אני  נמצינו למדים מדברי הפסיכולוג הדגול.. שלמוזיקה יש משהו, ואני לא צריך אותו כדי לדעת את זה, גם כ 

מרגיש את זה באופן אישי, ובעיקר כי גדולי רבותינו כבר כתבו זאת וכמו שכתבתי כבר בטורים הקודמים,  

הדעה הפסיכולוגית הזו היא בגדר "יהודה ועוד לקרא", אז המשגיח שאמר לך ש"מה אתה מתלהב ממוזיקה,  

א''א לדבר רצוף   -ר )די, עם הסוגריים והכל דמיינעס"... לא בדיוק צדק,  )אל תגיד לו שאני אמרתי(, ואני אסבי 

 עכשיו אני לבד !!(  --- בטור הזה, כל רגע מתערבים עם סוגריים..

 *** 

  45מחקרים מראים כי למוזיקה "קלאסית" הייתה השפעה על רוגע, לחץ דם, ושעות שינה, אנשים ששמעו 

והלוואי   -דקות פנויות לפני השינה 45דקות לפני שהלכו לישון מוזיקה רגועה נרדמו טוב יותר.. )הלואי ולי היו 

שהייתה מוזיקה קלאסית לשמוע היום( אבל כן, למוזיקה היכולת הפיזית לבצע במוח התעוררות של נקודות  

רדומות או ריפויים של בעיות, בקצרה, ע''י שמיעת מוזיקה/מלודיה וקצב, המוח מקבל תנודות ומסרים  

וד, למוזיקה יש הרבה יותר כוח )לפעמים( ממה ששיחת  שמתפרשים אתלו ומתפרקים לכדי משהו אמיתי מא

מוסר או קריאה בספר מוסר תעשה, )לא נותן רעיון לאף אחד, ולא אומר לכם חס ושלום לא להיכנס לשיחות,  

או לא לקרוא מוסר אבל זה אפשרות להוסיף לסדר היום שלכם קצת מוזיקה גם אם נכנסתם לפורום  

זיקה.. לפחות טורים כן(, כמובן זה מדבר בעיקר על המוזיקה הרגוע  בטעות... ואתם לא ממש חובבים מו
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והקלאסית יותר, אבל כן גם למוזיקה האלקטרונית הכבדה יש מה להציע כי אם היא עושה לכם משהו סימן  

 שהיא עובדת...

 *** 

  אנחנו נמצאים לפני תקופה שנפרדים מהמוזיקה לא רק לפני השינה אלא בכלל, תשאלו את כל הרבנים

והאברכים שעונים ב"בית מרן" ובכל המוקדים האלה כמה שאלות מגיעות "הרב אני חייב לשמוע מוזיקה אני  

בדיכאון"...  יש בזה משהו.. זה באמת חסר לאנשים וזה האבל שלנו על תלמידי רבי עקיבא, האבל של לא  

 לשמוע שירים יותר גרוע מלשמוע שירי דיכאון !! אתם אוחזים את זה ??!!...

- חשיבות שהתחום הזה יהיה מפותח ומפתה מאוד גם אצלינו, הוא זה שגם יעשה את הפעולה האקטיביתה

הנכונה שמוזיקה צריכה לעשות, וגם תמנע מאלו שכן יחפשו את המקצוענות והפרטים הקטנים, לחפש אותם  

ת תהיו רציניים,  ואני פונה אליהם בפנייה נרגש  -במחוזות זרים, וכאן נכנסים לתמונה אנשי התעשייה שלנו

שזו הסיבה שהיום המוזיקה נראית לנו פחות מקצועית  -היום הדור קצת )כפי שהזכירו אודות הטור הקודם

.. כי יש לא מעט זמרים וישיבע בוחערים עם קיו בייס )עם כל הכבוד,  2022למרות שהסאונד והאולפנים הם 

מכבד מאוד את שמילי הלברשטעאם שרוצה   בתוך עמי אנוכי יושבת, אבל נודה...( זה פחות מקצועי.. אני

ואת מסעוד בן שטרית שמבצע פיוט לבית הנוסף שמעולם לא נכתב   להוציא "ניגון דחסידות קרוקס פולניה",  

ללכה דודי, וגם כן לאפי קליין שהוא בכלל אלחנן כהן שמבצע את והאי שמעדה עם מנגינה של "לכובע שלי  

 ים, הוא השולחן והדפיקות שלו...שלוש פינות" בגירסא אקוסטית ללא כל

אני מכבד את כל אלו ובעד שלכל אחד תיהיה במה ראויה לשמה, להנעים לנו בקולו הערב/העורב, אבל כמו  

לעשות שזה חודר אלינו דרך "ציצו"/"חדשות המוזיקה" וכן, לפעמים גם קצת בפורום מקצב   שכתבו פה,מה

, ואני ממש לא רוצה שצוות הפיקוח יסמנו שירים כאלו כספאם, או שציצו וכל הגורמים ברלוונטים יפיסיקו      

שתדעו, שזה ממש  לשלוח את השירים האלו, אבל אני כן רוצה )ובזה אני משלים את שני הטורים הקודמים..(  

לא מייצג את המוזיקה שלנו, גם לא המעבדים או הדי ג'י שרוצים להתפרסם ומוציאים לפעמים גירסאות  

משוגעות לשירים שקטים... יש לציבור שלנו גאוני מוזיקה וברוך השם רוב המוזיקה שלנו היא מוזיקה  

 איכותית וטובה, אם כי צריך לדעת לסנן...

ניסה של כל החדשים והצעירים, והזמרים והמעבדים של בין הזמנים, )משוכללים  מצד אחד כן להכיל את הכ

...( זה טוב.. והרבה  12וקיו בייס  11או ווינדוס  11וקיו בייס  10ומייבינים ככל שיהיו: לא משנה אם זה ווינדוס 

בלחה פעם  מהם יתפתחו ויתקדמו, ואולי קצת יתביישו בפרויקטים הקודמים שלהם... וישי ריבו סיפר בה

( ודאג שימחקו אותם מכל      שהוא הוציא כמה שירים שהוא התבייש בהם מאוד )אגב, יש לי אותם 

הפלטפורמות... לכולם זה קורה אבל העיקר שתדעו שמי שלא בנוי לזה יש לכם גם את הרמיקסים הטובים  

לשבחם של כל האתרים   ואת המוזיקה הטובה והבשלה יותר... ואתם לא חייבים להוריד כל שיר שיוצא )יאמר

והמפיצים החרדים שהם דואגים בד''כ לסינון טוב ולא מכניסים שירים של זמרי אלול למיניהם כמו שנרחיב  

אתן דוגמא שאפי' שולי רנד שהוציא אלבום משירי עמיר   -הרבה אהבו את הנושא הזה-בעז''ה בהזדמנות

כשאנחנו מנגנים" זה יפה, כי לא רצו  -שולי רנד בניון, והוציא כמה סינגלים משם גם כשזה היה דואט כתבו "

שהציבור יראה שם שהוא לא רגיל לראות על המסך.. לא שאפי קליין יותר טוב...( ובשורה הממש תחתונה  

חשוב לכולנו לזכור.. שלמוזיקה הטובה והנכונה יש כוח גדול לחבר את האדם ליוצרו יתברך וכו'... וכמו שנא'  

עליו יד השם"... והמבקר הכי גדול של המוזיקה, והוגי הדעות והטורים הכי טובים  "והיה כנגן המנגן ותהיא 

 אלו אתם !! כל מילה מיותרת...

 *** 

מאוד כרגיל.. אני אחזור שוב לנקודת ההתחלה,   בנימה אופטימית זו אסיים את טורנו השלישי במספר, נהנתי

שכל הטור הזה בסופו של יום פונה אל ליבכם.. אני משתדל לכוון אותו שידבר לכולם, מטבע הדברים אני  

חייב את שיתוף הפעולה שלכם כדי להמשיך, לא מבקש כסף ולא טובות, אבל חשוב לי מאוד בכל זאת  

וא ומתביישים להגיב, אדרבה זה יכניס אותכם קצת לעניינים והכל  לשמוע את דעתכם.. אולי אתם נהנים לקר

יהיה בכיף ובשמחה כי פורום מקצב זה כמו משפחה... אפשרי שזה יהיה במענה כללי לשאלותיכם, ואפשרי  

באמצעות התכתבות באישי במייל המצויין מטה, כמו''כ אני תמיד אשמח לקבל    יבידואלישזה יהיה יותר אינד 

מרים מוזיקלים, כתיבה, לחנים, עיבודים, כאחד שעוסק מעט בתחום אשמח לתת עיצה ותושיה,  ולהגיב על חו

 אם נהנתם שתפו את הטור הלאה... כמאמר הפסוק "נהנת ספר לחבריך"...-וגם להחכים מכם... ודבר נוסף

                                                . כדי שתוכלוואני רוצה להוסיף מנהג נוסף שנחל עכשיו, בסוף כל טור אשתדל לכתוב על הנושא של הטור הבא.

 לתת לי חומרים מעניינים ואת הדעה שלכם בעניין, אז...

תחכימו אותי,    הטור הבא יעסוק )איך לא( במוזיקה הווקאלית שנכפת עלינו בתקופה זו בכל שנה... )אווווווווווווווףף(

ת שמדמים קולות כלים כבר לא נחשבים ווקאלי, וגם...... יהיה ראיון  מה דעתכם על הווקאלי ההוא וההוא, האם קולו
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מעניין עם מאור חיים הבעלים של "מאור סטודיו" באלעד, והמפיק המוזיקלי הבלתי מעורער של חיים אביטל, נהוראי  

לשאול  אריאלי, ושהפיק שירים גם לאבי פודלינסקי מודענו מהקול הבא, ולעוד מספר זמרים בתעשייה, מה אפשר 

 אותו ??!!... נוו.. נשמע אותכם.

 *** 

 טור סיכום ווקאלי: 
 ואוו ואוו ואוו !!

כל כך הרבה תגובות קיבלתי, כמעט כל יום מכל קורא הייתה אי איזו הערה או הארה מחכימה.. אני כל כך  

 שמח שזכיתי להיות חלק מכל הדבר הגדול הזה....

 תי מכל רגע, ויהיה קשה לי להיפרד מזה...אני מודה לכם הקוראים הנאמנים והאהובים, נהנ

 ולכל שאר צוות הניהול כאן, על המסירות ההשקעה ובעיקר על הרצון לעזור... ntz@  אני מודה ל

 אנחנו נכנסים לתקופה של ימי הספירה ואיתם הרצון לחשוב קצת, לחשב מסלולים מחדש, 

 לחשוב על "אמת ומהות חיים".. וכן גם קצת להתנתק מה"אישו" וההמון ולחשוב קצת...

אולי זה בעצם הרעיון של הווקאלי הרצון להפריד את ההרמוניות מסביב, את כל התלילים... להתמקד במילים  

 !! 

 להתמקד במחשבות ובמה שמעבר... במה שרצה לומר לנו הכותב או הפסוק... להתעמק !!!

 העומר זה בעצם תקופה של: "מעבר למקצב" ...ספירת 

 ואני תמיד אומר לחברים: שהזמן הטוב ביותר לדבר על מוזיקה הוא בתקופות שאין אותה !! 

 מעריכים....-בדיוק מאותה הסיבה, שכשאין

ומכיוון שבשלושת הטורים הקודמים דיברנו כבר על מה שמעבר למקצב, היום זה יהיה המעבר של המעבר,  

ההסתרה שבתוך ההסתרה... הכיף שבתוך הכיף.. הסיום שבתוך הסיומים.. לקראת התחלה גדולה  בבחינת 

 יותר....

 **טור זה הינו ללא התוויה הלכתית מאושרת. יש להיוועץ ברב או פוסק לפני השימוש ! 

 *** 

הרבה על  רוצה היום לדבר על הפן המוסרי ההבנתי והמוזיקלי שיש בספירת העומר, דיברנו כאן כל כך  אני

צחקנו    הרצון להוציא את הכוח אל הפועל בכל הקשור למוזיקה טובה באמת ונכונה באמת.. עקצנו קצת

 ולא עשינו חיים קלים לאף אחד...  קצת

 הזמן הזה של לחשוב גורם לנו לשאול את עצמנו לפעמים "מה קרה לנו" "לאן הגענו" ??...

שהוא "צריך תקופה קצת עם עצמו לחשוב על כל מה   עכשיו אתם מבינים למה ישי ריבו ביו בהיר אומר

 שקורה"..
בעיקר להכיל את כל מה שקורה... להיכנס קצת לפורפורציות על החיים, וזה מה שרוצים ממנו חז''ל..   זה

 שנעצור מהמירוץ, מהטירוף, של השיגרה, ניכנס לתקופה כזאת שקטה יותר, בונה יותר...

 אין לי דיעה בעניין.. אבל זה מתיישב יופי עם ההסבר..( - ים)כאן נכנס ההיתר לשמוע שירים שקט

אין מטרה לשבור את הראש של אף אחד עם טם טם טום טום של ווקאלי שיוצא ממשדרי הרדיו.. ועם כל  

 הכבוד לארי גולדוואג או לשטרן שעושים עבודה נהדרת !! לא שם היעד...

אני מבין.. כי אם לא רצו שנשמע זה לא פיתרון   את הדעות ההלכתיות לאסור לגמרי וכאלה, וגם אותם  יש

ליצור את אותה מוזיקה רק עם היתרי בניה... ונכון, ספציפית השמות שהבאתי מאוד מקפידים לא לחקות  

תופים בצורה מקצועית אלא בעיקר קולות ליווי ורקע וזה יותר חלק מבחינה הלכתית... וככך גם אמר לי מאור  

 לוי בנו" של נהוראי אריאלי בווקאלי... #סקופ# חיים התותח.. שעיבד את "ת

שמעתי קצת ושאלתי אותו "למה שלא תעשו משהו יותר מקצועי שישמע יותר אמיתי".. הוא אמר לי שאז זה  

יכו לעבור את הקוים האדומים של הווקאלי.. כפי שעשו בזמנו שרולי ונתנאל ב"תיכף יבוא".. הם הוכיחו לנו  

אמת ווקאלי, וזאת ע''י שהשמיעו לנו כל תו ותו המוקלט מהפה לאוזניות אחרי  וולוג מקצועי שזה ב- בבלוג

עריכה... זה אכן נשמע טוב בתוצאה הסופית, אבל אולי לא זה מה שרצו מאיתנו בזה שאסור לשמוע כלי  

 שיר..

ול  לא מחשבה מרובעת על "כלי שיר" דהיינו שאם זה לא גיטרה אז מותר, כלי שיר זה ביטוי, לצאת במח זה

ובכלי שיר זה לא "הנה ימים באים" של ישי ריבו... הכוונה למשהו של ריקודים.. שוב.. אני לא מתיר !! ולא  

לראות מהדברים כאן הוראה הלכתית.. אבל אני רק מסביר לדעות שכן מתירות מה הרעיון, אף אחד לא קם  

 מסויימים... באג'נדה של הרב "נח לי" שליט''א וכדו'... וזה מה שיקבלו עליהם רדיו

 זה לא משנה אם זה גיטרה או מוזיקה אלקטרונית או קולות בפה האיסור הוא ברור !! 

https://miktzav.com/uid/1
https://miktzav.com/uid/1
https://miktzav.com/uid/1
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כפי שכתבתי בתחילת הטור יש מטרה להאזין אל הלב פנימה... להתייחס קצת למה שמעבר... אני רוצה  

 לסיים כאן את דברי ליום זה, לפעם זו, 

בשבח והודיה להשי''ת שזיכני להיות חלק מכל הדבר  ולסדרה זו.. מודה לכל העוסקים במלאכה, ומשלים  

 הזה "מקצב"...

 *** 

אני אפתח בבוא העת טור ובו אשוחח מה יהיה אחרי ספירת העומר, מה התוכניות והלו''ז  

 המלא של הסדרה הבאה: 

 מה תרצו לדעת על.... -מעבר למקצב

 עד אז היו שלום, זמן קיץ פורה ומוצלח לישיבע בוחערים ולכל מי... 

 לכם, ש

 ישי שין. 

 

 לתגובות הערות והארות, שאלות, שליחת טקסטים, לחנים, וכדו' 
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